
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jerzego Wcisłę 

na 27. posiedzeniu Senatu 

w dniu 23 lipca 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do minister rodziny i polityki społecznej Marleny Maląg 

Szanowna Pani Minister! 

Podczas konferencji „Sytuacja młodych na rynku pracy w Polsce” zorganizowanej w dniu 1 lipca br. 

w Senacie przez Parlamentarny Zespół ds. Młodzieży zaproszeni eksperci przedstawili przyszłość polskiego 

systemu emerytalnego. We wszystkie wygłoszonych referatach zwrócono uwagę na problem obecnego sys-

temu emerytalnego, a w szczególności jego niewydolności oraz zjawiska tzw. głodowych emerytur. Według 

danych przytoczonych przez przedstawiciela ZUS emerytury przyszłych pokoleń do 2060 r. mają wynosić 

24,9% przeciętnego wynagrodzenia. Dla porównania w 2022 r. będą wynosiły 52,5%. 

W związku z tym zwracam się o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy program 500+ doprowadził do spodziewanego i stałego wzrostu demograficznego? 

2. W jaki sposób ministerstwo ma zamiar zabezpieczyć przyszłość emerytalną młodych pokoleń Polek 

i Polaków w związku z nadchodzącą zmianą proporcji między osobami pracującymi a emerytami/rencistami 

oraz utrzymywaniem systemu emerytalnego przez coraz mniejszą liczbę pracujących przy coraz większej 

liczbie emerytów?  

3. W jaki sposób ministerstwo ma zamiar przeciwdziałać zjawisku tzw. głodowych emerytur? 

4. Czy ministerstwo rozważa likwidację bądź reformę Zakładu Ubezpieczeń Społecznych? Jeśli tak, na 

czym polegać ma owa reforma bądź, w przypadku likwidacji, co ma powstać w zamian? 

5. Czy rozważany jest model finansowania emerytury w pełni z budżetu państwa? 

Z poważaniem 

Jerzy Wcisła 
 


